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Protokół Nr LIV/2023 
z sesji Rady Gminy Karczmiska, 

która odbyła się 30 listopada 2023 roku 
 

Obrady LIV sesji Rady Gminy Karczmiska ósmej kadencji rozpoczęto 30 listopada 2023 r. o 
godz. 08.00, w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Karczmiska, a zakończono o godz. 09.20 
tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.  
 
Obecni:  
1. Alicja Bełcik  
2. Agata Ceglarska  
3. Wiesław Cholewa 
4. Bożena Danuta Drążewska  
5. Janina Janicka  
6. Marcin Jarosz  
7. Krzysztof Karaś  
8. Roman Lipniewski  
9. Jacek Nowaczek  
10. Michał Podgajny  
11. Grzegorz Rodzik  
12. Agnieszka Siedliska  
13. Ryszard Andrzej Tracz  
14. Michał Walencik  
15. Justyna Wciseł  
 
 

1. Otwarcie sesji. 
 
LIV Sesję Rady Gminy Karczmiska otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek 

Nowaczek, który przywitał wszystkich obecnych na sesji i podziękował za przybycie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o potwierdzenie quorum na 

urządzeniach, po czym stwierdził, że w obradach weźmie udział 14 radnych. 

 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy: Otrzymali Państwo porządek obrad przedstawiony przez 

Przewodniczącego Rady Gminy. Czy ktoś z Państwa Radnych chciał złożyć jakiś wniosek o 

zmianę porządku obrad? Bądź Pani Wójt? Nie widzę.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zaprezentował porządek obrad LIV sesji Rady Gminy 

Karczmiska: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 
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3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 
5. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy. 
6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/282/2023 Rady Gminy 

Karczmiska z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami w roku 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w zakresie działań 
związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Karczmiska w roku 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i komunikaty. 
15. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy: I szanowni Państwo przechodzimy do punktu interpelacje i 

zapytania radnych. 

 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy mają jakieś zapytania lub też chcą złożyć 

interpelację. O możliwość zabrania głosu poprosił Wiceprzewodniczący Rady Gminy.  

Radny Pan Marcin Jarosz: Pani Wójt, szanowni zebrani, Panie Przewodniczący, mam takie 

pytanie czy w gestii gminy leży odśnieżanie chodników powiatowych? Skąd moje pytanie? 

Byłem świadkiem, jak wczoraj odśnieżany był chodnik powiatowy w Karczmiskach, a drogi 

gminne, mówię o drodze w Uściążu, były nieodśnieżone i nieposypane. Ja nie mam nic 

przeciwko odśnieżaniu chodników, chociaż to w gestii mieszkańców leży, no ale najpierw 

może jakiś plan miejmy, wykonujmy co jest ważniejsze najpierw. Nie to, że chodniki są mniej 

ważne, tylko po prostu w jakiejś tam kolejności. 

I drugie pytanie. Na zebraniu wiejskim naszego sołectwa, bodajże to było w sierpniu. Padła 

taka propozycja nawet ze strony mieszkańców, że jeżeli by gmina tutaj nam pomogła 

wygospodarować jakieś dwie wiaty przystankowe, to mieszkańcy udzieliliby jakiegoś tam 

miejsca, terenu, a nawet wyłożyliby kostką. Żeby te dzieci, które wsiadają do autobusu, 

szczególnie w porze zimowej, jak są śnieżyce i w porze letniej, jak są jakieś tam ulewy czy 

opady, mogły się schować pod tą budkę. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Ja 

korzystając z okazji, że jest Pani Wójt, a rozmawiałem z Panią Wójt telefonicznie, pragnę 

przypomnieć o tej zaistniałej sytuacji na ulicy Starowiejskiej. Czy będzie to usunięte i kiedy? 

Powiem o co chodzi. Jest chodnik przy ulicy Starowiejskiej i tam gdzie asfalt styka się z 

chodnikiem, no jest bardzo dużo, nie tyle liści, co błota z liśćmi. Pod tym chodnikiem co jakiś 

czas są przepusty, takie małe kanaliki po to, żeby woda z jezdni schodziła pod tymi 

kanalikami. I ta ziemia, która nie została uprzątnięta, ona tam zalega, blokuje te spusty tych 

kanalików. I teraz, żeby się nie okazało, że śniegu dosypie, śnieg będzie topniał i woda 

zamiast schodzić do rowu, który jest obok, po obu stronach będzie płynęła szosą. Także 

ponawiam swoją prośbę, bo nie zostało nic w tej kwestii zrobione. 

Druga kwestia, też ulica Starowiejska, gałęzie zwisające nad ulicą Starowiejską. Są takie 

miejsca, gdzie nikt nie mieszka. Czyli de facto nie można zwrócić się do mieszkańca o to, żeby 

te gałęzie uprzątnął. A był przypadek, teraz podczas tej pierwszej śnieżycy, parę dni temu, 

naprzeciwko sklepu, gdzie gałąź spadła i zatarasowała drogę,  ale dobrze, że nie spadła na 

uczęszczającego chodnikiem, czy dziecko idące do szkoły, czy przejeżdżającego. 

Wiele takich miejsc jest i bardzo proszę, i apeluję po raz kolejny o to, żeby te gałęzie w 

sposób przynajmniej sukcesywny usuwać i poprawiać. 

Czy ktoś jeszcze z Państwa? Nie widzę. Zamykam interpelacje i zapytania radnych. 

A ja szanowni Państwo Radni, zanim przejdę do przyjęcia protokołu z L Sesji Rady Gminy, tu 

pragnę szanowną Radę i Państwa poinformować, że pan doktor Łukasz Miechowicz, to jest 

ten pan doktor, który opiekuje się grodziskiem w Chodliku, pozyskał z Ministerstwa Edukacji i 

Nauki grant w wysokości miliona złotych z przeznaczeniem właśnie na to grodzisko 

archeologiczne w Chodliku. To jest z takiego programu Nauka dla Społeczeństwa, kwota 

milion złotych. Pan doktor Łukasz Miechowicz, jak wszyscy wiemy już bardzo długi czas dba o 

to nasze grodzisko archeologiczne, ale nie tylko dba, bo tam się odbywają przecież jakże 

ważne prace archeologiczne, nie tylko dla naszych tutaj mieszkańców, ale dla całej ludności. 

 

4. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył kolejny  punkt obrad. Zapytał radnych czy mają 

pytania do protokołu (załącznik nr 1 do protokołu), jednak żadnych pytań nie było. 

Rozpoczęto więc procedurę głosowania. 

Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy 

Wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik 
(ZA), Agnieszka Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), 
Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że protokół przyjęty. 

 

5. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy: Punktem kolejnym jest przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady 

Gminy (załącznik nr 2 do protokołu). Ktoś chciał coś dodać? Nie widzę. Rozpoczynam 

procedurę głosowania. 

Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy 

Wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik 
(ZA), Agnieszka Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), 
Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół został przyjęty, po czym przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

 

6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy: Kolejnym punktem przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Gminy 

(załącznik nr 3 do protokołu). Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem tego protokołu? A jeszcze ma ktoś jakieś pytania? Nie ma. Rozpoczynam 

procedurę głosowania. 

Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Gminy.  

Wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik 
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(ZA), Agnieszka Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), 
Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że protokół został przyjęty. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/282/2023 Rady Gminy 
Karczmiska z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. 

 

Projekt uchwały (załącznik nr 4 do protokołu) omówiła Pani Katarzyna Socha Skarbnik Gminy, 

po czym nadszedł czas na pytania radnych. 

Radna Pani Agata Ceglarska: Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Pani Skarbnik. Ja się 

spóźniłam, nie byłam na komisji, ale chciałabym zapytać. W jakiej wysokości do tej pory 

wykorzystaliśmy już obligacje?  

Skarbnik Gminy: Pierwsza seria została wyemitowana na kwotę 1 300 000 zł, natomiast 

pozostałe są zaplanowane na grudzień, czyli do 20 grudnia 2023 roku. Łącznie wyemitujemy 

w tym roku obligacje na kwotę 3,5 mln. Pierwotnie planowane było 6,5 miliona w tym roku, 

tak jak mówię, że planujemy przesunięcie kwoty 3 mln na rok następny, w związku z tym, że 

przeszły nam dwie inwestycje na następny rok do realizacji. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze? Nie widzę, zamykam dyskusję. 

Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

przedmiotowej uchwały, proszę o oddanie głosu. 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/282/2023 
Rady Gminy Karczmiska z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu.  

Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (ZA), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik (ZA), Agnieszka 
Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała została podjęta i przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami w roku 2024. 
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Projekt uchwały (załącznik nr 5 do protokołu) przestawił Pan Zbigniew Bochra Kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, po czym nadszedł czas na pytania 
radnych. 
 
Radna Pani Agata Ceglarska: Panie Przewodniczący, Pani Wójt, ja pytałam Panią Skarbnik, 
myślę, że jest przygotowana. Jak jest ze ściągalnością, właściwie z opłatą za śmieci? Ile 
powinniśmy mieć wpłat, a ile mamy? Jak to wygląda? 
 
Skarbnik Gminy: Tak oczywiście, przygotowałam odpowiedź na Pani pytanie, które zostało 
zadane na komisji. Tak jak się umówiłyśmy, podam dane na 30 października, bo to mamy za 
pełny miesiąc już te dane. Plan opłaty za odpady  wynosi 1.133.145,00 zł, natomiast wpływy 
z tego tytułu to jest 947.188,03 zł, czyli to jest 83,59% ściągalności. Chcę zaznaczyć, że to jest 
na 30 października, natomiast termin płatności upływa 30 grudnia, więc jeszcze jest w 
terminie. Pozostała część to nie znaczy, że one są już zaległościami. Możemy o pełnym, że 
tak powiem, wykonaniu mówić dopiero w miesiącu styczniu, kiedy będziemy mieli pełny 
wpływ. 
 
Wiemy, że zazwyczaj też największe mamy ruchy, jeśli chodzi o ściągalność w miesiącu 
grudniu. W ostatnim miesiącu kwartału, kiedy jest ten termin płatności, więc tak naprawdę 
spodziewamy się, że w grudniu będzie znaczny wpływ jeszcze dochodów z tytułu opłaty. 
Dziękuję. 
 
Radny Pan Wiesław Cholewa: Ja bym miał takie pytanie, bo w uzasadnieniu tutaj mamy, że 
dokonano wstępnych szacunków kosztów odbioru i wpływów, jakie uzyskamy w 2024 roku. 
Czy na dzień dzisiejszy znamy ten deficyt, tą różnicę? 
 
Skarbnik Gminy: Proszę Państwa, wniosek do budżetu na 2024 roku, który otrzymałam  od 
osób, które się zajmują odpadami opiewał na ponad 250.000,00 zł. Taki mamy deficyt. 
Oczywiście to jest szacunek. Natomiast ja przy konstrukcji budżetu na chwilę obecną 
zaplanowałam 135.000,00 zł, że tyle dokładamy. Oczywiście wiadomo, że na etapie 
późniejszym, na etapie wykonania budżetu, jeśli będą takie potrzeby, no to będziemy 
zwiększać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy: Ktoś jeszcze z Państwa? Nie widzę, zamykam dyskusję. 
Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 
przedmiotowej uchwały? Proszę o oddanie głosu. 
 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o pokryciu części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami w roku 2024.  

Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
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Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (ZA), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik (ZA), Agnieszka 
Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w zakresie działań 
związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie. 

 

Projekt uchwały (załącznik nr 6 do protokołu) omówił Pan Zbigniew Bochra. Następnie radni 

mieli możliwość zadawania pytań, jednak nikt nie miał uwag do projektu uchwały, w 

zawiązku z czym Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął procedurę głosowania.  

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Wilków w 
zakresie działań związanych z monitoringiem składowiska odpadów w Rogowie.  

Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (ZA), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik (ZA), Agnieszka 
Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Karczmiska w roku 2024. 

 

Projekt uchwały (załącznik nr 7 do protokołu) zaprezentował Pan Zbigniew Bochra. W 

kolejnej części tego punku obrad znalazł się czas na pytania radnych. Radni nie mieli jednak 

żadnych uwag i pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący rady Gminy 

zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Karczmiska w roku 2024.  

Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (ZA), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik (ZA), Agnieszka 
Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), Justyna Wciseł (ZA) 
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Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023.  

Projekt uchwały (załącznik nr 8 do protokołu) omówiła Pani Katarzyna Socha - Skarbnik 
Gminy, w trakcie pojawiły się pytania. 

Radna Pani Bożena Drążewska: Chodzi o dofinansowanie do żużlówki. Dlaczego mamy teraz 
zmniejszone o 313.000,00 zł? 

Skarbnik Gminy: Ponieważ planowane były wykupy działek pod tą drogę, natomiast w 
związku z tym, że ta procedura się wydłuża, więc na pewno nie jesteśmy w stanie to zrobić w 
tym roku, więc jest to przełożone na 2024 rok.  Nie ma decyzji starosty jeszcze decyzji, to 
znaczy teraz to się chyba na dniach będzie zadzieje, ale już na pewno do końca roku nie 
jesteśmy w stanie tych środków wydać.  

Radna Pani Bożena Drążewska: Mieszkańcy pytają czy będą już teraz wykupy, czy nie… 
Oczekują, że ruszy ta droga.  

Skarbnik Gminy: Tak, będą. Tylko czekamy na tą decyzję, ale już jesteśmy praktycznie w 
miesiącu grudniu, bo od jutra już jest grudzień i na pewno tego w tym roku nie jesteśmy w 
stanie zrobić. Decyzja będzie do końca tygodnia, najprawdopodobniej. Więc ta procedura na 
pewno się przedłuży do 2024 roku.  

Radna Pani Bożena Drążewska: Dobrze, dziękuję. 

 

Pani Katarzyna Socha po odpowiedzi na pytania powróciła do omawiania projektu uchwały. 

 

Radny Pan Michał Podgajny: Czy wszystkie zawiadomienia w sprawie planowania budowy, 
tzw. żużlówki zostały wysłane przez powiat? 

Sekretarz Gminy Pan Zenon Rodzik: Ja uzupełnię. W tej chwili, jestem na bieżąco, bo 
wczoraj o to pytałem, decyzja dotycząca żużlówki jest już w trakcie pisania. Czyli wszystkie te 
formalne rzeczy zostały już spełnione, czyli zawiadomienia i zwrotki. 

I tu też uzupełnię odpowiedź na pytanie Pani Drążewskiej. Decyzja dotycząca żużlówki będzie 
na dniach wydana. Czyli to już upoważnia do realizacji inwestycji, z tego co wiem są zamiary, 
żeby przetarg ogłosić. To wydaje Wydział Budownictwa w starostwie. Natomiast te 
odszkodowawcze za te działki też wydaje starosta, ale Wydział Geodezji to przygotowuje. To 
są dwie rzeczy i mogą się dziać niezależnie. Czyli jeśli będzie decyzja dotycząca żużlówki,  
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proces inwestycyjny może już się toczyć, a te odszkodowania za te zajęcie będą sukcesywnie 
wypłacane, to jest niezależne. 

Radny Pan Wiesław Cholewa: Ja dopytam może bardziej o szczegóły, bo tu zwiększa się 
dochody z tytułu dotacji celowej 333.000,00 zł. Ja bym dopytał konkretnie, na jakie wydatki. 
Czy to są domy pomocy społecznej, czy to są świadczenia uzyskiwane przez osoby 
wymagającej tej, tych świadczeń pielęgnacyjnych? 

Skarbnik Gminy: To są świadczenia pielęgnacyjne, które przyznaje Ośrodek Pomocy 
Społecznej. Są to wydatki, które pochodzą z dotacji, która zostaje nam przydzielona. Więc 
zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków mamy tą kwotę. To są te 
świadczenia pielęgnacyjne, tak jak już tutaj wspomniałam. I zwiększenie polega na tym, że 
tak jak i my, proszę Państwa, na początku wnioskujemy o jakąś kwotę, zostaje nam 
przydzielona jakaś mniejsza, a później w trakcie roku jest to po prostu korygowane. Czasami 
jest zmniejszenie, czasami zwiększenie. Wiadomo, że na etapie planowania nie mamy pełnej 
wiedzy, jak się to będzie kształtowało w trakcie roku, więc to wynika pewnie z jakiejś 
korekty, którą ośrodek pomocy tutaj złożył. Albo z racji tego, że po prostu nam została 
przyznana w pierwotnej wersji dotacja niższa niż nasze potrzeby były. Więc to wynika z tego, 
że zresztą mamy bardzo często i tutaj nawet w tej uchwale mamy dużo takich zmian 
korygujących, czyli na plus czy na minus. Nie wiem, czy moja odpowiedź jest wystarczająca?  

Radny Pan Wiesław Cholewa: Mnie bardziej chodziło o to, kto się kwalifikuje do tego 
świadczenia pielęgnacyjnego. Kto to, Dom Opieki Społecznej przyznaje, kwalifikuje tą osobą? 

Skarbnik Gminy: Proszę Państwa, takie dane, to są dane wrażliwe, to tutaj reguluje ustawa o 
pomocy społecznej i ja takich danych nie mam i nikt z nas nie ma, to tylko pracownik, który 
się zajmuje tą sprawą wie, komu to świadczenie jest przyznawane. Natomiast ustawa o 
pomocy społecznej mówi, że jakie świadczenia przysługują nam, czy to zasiłki pielęgnacyjne, 
zasiłek rodzinny i dużo mamy takich, świadczenia opiekuńcze, asystencji rodziny i mamy 
bardzo dużo programów, z których możemy korzystać. 

Natomiast no jeśli chodzi o zasiłek pielęgnacyjny, no to przysługuje osobie, która ma jakąś 
stwierdzoną niepełnosprawność i która spełnia te kategorie, złoży wniosek we środku 
pomocy społecznej i jeśli spełnia te kategorie, no to jest jej przyznawany taki zasiłek. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Nie widzę. 
To były wszystkie informacje? 

Skarbnik Gminy, Pani Katarzyna Socha odpowiedziała, że tak, po czym  powróciła do 
omawiania projektu uchwały. Następnie nadszedł czas na pytania radnych. Jednak w związku 
z tym, że takie pytania się nie pojawiły, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023 

Wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
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Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik 
(ZA), Agnieszka Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), 
Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

Projekt uchwały (załącznik nr 9 do protokołu) omówiła Pani Skarbnik Katarzyna Socha, 
następnie radni mogli zgłaszać uwagi do projektu uchwały i zadawać pytania. Pytań jednak 
nie było, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do głosowania. 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 
finansowej.  

Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Alicja Bełcik (ZA), Agata Ceglarska (ZA), Wiesław Cholewa (ZA), Bożena 
Danuta Drążewska (ZA), Janina Janicka (ZA), Marcin Jarosz (ZA), Krzysztof Karaś (ZA), Roman 
Lipniewski (ZA), Jacek Nowaczek (ZA), Michał Podgajny (ZA), Grzegorz Rodzik (ZA), Agnieszka 
Siedliska (NIEOBECNI), Ryszard Andrzej Tracz (ZA), Michał Walencik (ZA), Justyna Wciseł (ZA) 

Przewodniczący Rady Gminy: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy: Przechodzimy do punktu 13, odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania radnych. Pani Wójt będzie chciała odpowiedzieć? 

Zastępca Wójta Gminy Pani Tatiana Łabęcka – Jaroszuk: Tak, już tutaj sobie wynotowałam. 
Zacznę od pierwszego Pana pytania dotyczącego wiat przystankowych. Myślę, że do tego 
tematu musimy wrócić w przyszłym roku. Dlatego, że w tym roku, jak Pan wie, nie było 
takich planów w budżecie. Zobaczymy po prostu, co się da zrobić, jak to się da zrealizować. 
Ewentualnie może z funduszu sołeckiego zaproponuję jak zwykle, żeby można było 
spróbować to jakoś współfinansować. 

Natomiast jeśli chodzi o, można powiedzieć, wspólne Panów pytanie, dlatego że zarówno 
Pan pytał o chodniki, jak i wcześniej Pan też zgłaszał nie tylko same zatkane studzienki 
odpływowe, jak również stan chodników na ulicy Starowiejskiej. Tutaj pozwolę sobie 
przypomnieć, któryś z Panów już też o tym oczywiście wspomniał, że jeśli chodzi o 
utrzymanie chodników, no to należy ono do, zgodnie z ustawą o utrzymaniu porządku i 
czystości, do mieszkańców, bądź właścicieli, których nieruchomości przylegają bezpośrednio 
do chodnika. I nie ma tutaj znaczenia, czy jest droga, która z kolei przylega do chodnika, jest 
drogą powiatową, czy gminną, czy wojewódzką. Zawsze zasada jest taka sama. Jeśli chodzi o 
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utrzymanie chodników, to ono zawsze będzie spoczywało na właścicielach przylegających 
nieruchomości. 

Jak Państwo wiedzą, myśmy podjęli też jakiś czas temu już taką decyzję, że w tych 
newralgicznych miejscach, no jednak wspomagamy trochę odśnieżanie tych chodników. 

Co do Pana uwagi na temat tego, czy jest jakaś taka jakby strategia, kolejność odśnieżania, to 
oczywiście my dysponujemy taką kolejnością. Chciałabym tylko tutaj zauważyć, że jeśli 
chodzi o odśnieżanie chodników, to ono jest dokonywane zupełnie innym sprzętem niż 
jezdni. Czyli jeśli na przykład widział Pan chodnik, który był odśnieżany w danym momencie, 
a Uściąż nie, to i tak ta maszyna nie pójdzie do odśnieżania drogi. 

Z tego co pamiętam, bo tutaj miałam jakieś notatki zrobione, to na przykład chodniki na 
Starowiejskiej były odśnieżone o 8:00, bo wiadomo, że na chodnikach ludzie się też szybko 
pojawiają, a Uściąż około godziny 12:00, jeśli chodzi o ciąg jezdny. Także tutaj, tak jak mówię, 
no jest pewna kolejność, jest pewna strategia odśnieżania, tak jak i każdy, czy zarząd dróg 
powiatowych, czy gmina, posiadamy taką kolejność. 

Ponadto Pan jeszcze pytał o gałęzie, te zwisające. Oczywiście zdajemy sobie sprawę z tego 
problemu. Często niestety jest tak, że są to drzewa, które znajdują się na nieruchomościach, 
do których teoretycznie nie mamy dostępu, bo są to nieruchomości osób prywatnych. 
Staramy się prosić pismami czy nawet osobiście te osoby o dokonanie pewnej przycinki. 

W ostatnim czasie zdarzyły nam się przypadki, kiedy te drzewa znajdowały się na terenie 
Wód Polskich. Wody Polskie też zwracały się o wycinkę jednego z tych drzew i taką zgodę od 
nas oczywiście otrzymały. Był taki przypadek też, kiedy drzewo zwisało bezpośrednio gdzieś 
nad linią energetyczną i to też zgłaszaliśmy do zakładu energetycznego, który dokonał 
pewnej przycinki korony tego drzewa. No w miarę na bieżąco staramy się, staramy się 
oczywiście reagować. 

Wiem, że w przyszłym roku, jeśli chodzi oczywiście o Starowiejską, z jednego z funduszy 
sołeckich też zaplanowane są przycinki tych drzew. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo. Wiceprzewodniczący chciał zabrać głos. 
Proszę. 

Radny Pan Marcin Jarosz: To ja może szanowni Państwo jeszcze dwa zdania, bo ja nie mam 
nic przeciwko odśnieżaniu, jeżeli to ma pomóc mieszkańcom. Nie wiem czy ktoś tam się nie 
wyrobił, czy ktoś tego nie zrobił, no to okej. Tylko szanowni Państwo, nie może być tak, że 
taka wymówka, że inny sprzęt. 

Ja nie mam tutaj pretensji, że na przykład w Karczmiskach odśnieżamy o 8:00, a w Uściążu o 
16:00. Bo jak ja z Panią Skarbnik rozmawiałem, no to dla mnie to też jest logiczne, jeżeli 
traktor odśnieża w Karczmiskach, później jedzie na Głusko, to normalnym jest, że on w tym 
samym czasie nie odśnieży w Uściążu. 

Tylko to nie może być tak, że my odśnieżamy chodniki powiatowe… 
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Zastępca Wójta Gminy: To nie są chodniki powiatowe, w sensie...  

Radny Pan Marcin Jarosz: Dobrze Pani Wójt, czy droga w kierunku... Jeżeli się mylę, no to 
oczywiście proszę mnie tutaj poprawić. Droga w kierunku Wilkowa, jaką jest drogą? 

Zastępca Wójta Gminy: Przepraszam, bo my mówimy o dwóch różnych rzeczach. Co innego 
jest własność, tak jakby kostki brukowej, a co innego jest obowiązek utrzymywania chodnika. 
Ja dlatego zaznaczyłam, że jeśli chodzi o konieczność utrzymania chodników, to nie ma to 
znaczenia, czy chodnik mieści się przy drodze wojewódzkiej, powiatowej czy gminnej. Zasada 
jest dokładnie taka sama. Więc dla mnie tak naprawdę nie ma znaczenia, czy to jest przy 
drodze powiatowej, czy jest przy drodze gminnej, bo i tak obowiązek utrzymania tego 
chodnika wiąże na naszych mieszkańcach. Tak? 

Radny Pan Marcin Jarosz: Dobrze, to teraz drugie pytanie. Po wczorajszym moim telefonie, 
po rozmowie z prezesem, akurat dobrze się stało i cieszy mnie to niezmiernie, ale chodnik w 
Uściążu został odśnieżony, chociaż to należy do obowiązku mieszkańca. Ten chodnik nigdy 
był nie odśnieżany. A ja się wczoraj dowiaduję, że my chodnik przy drodze powiatowej w 
Karmiskach zawsze żeśmy od jakiegoś czasu odśnieżali. Także szanowni Państwo, 
mieszkańców traktujmy równo, bo już abstrahuje od tego, że inny sprzęt jedzie, inne coś 
tam.  Ale my odśnieżamy chodnik przy drodze powiatowej w Karczmiskach, a w Uściążu 
droga nie jest odśnieżona. Akurat ja wczoraj tam wjechałem w słupek, ale jeszcze jeden 
mieszkaniec zjechał do rowu i dzwonił do mnie po godzinie 13:00 z pretensjami: „Panie 
Radny, dlaczego jest droga w ogóle nieprzejezdna, jest szklanka na drodze”. Przy czym inny 
mieszkaniec też widział, że w Karczmiskach chodnik przy drodze powiatowej się odśnieża. 

Zastępca Wójta Gminy: Ja pragnę przypomnieć jeszcze, że jeśli chodzi, bo Panu chodzi o 
tutaj, tą drogę powiatową, ulicę Szkolną i tę w stronę Wilkowa. 

Radny Pan Marcin Jarosz: Tam widziałem traktorek, który odśnieżał chodnik. 

Zastępca Wójta Gminy: To to jest przecież chyba też część położona przy szkole, prawda? 
Nieruchomością szkolną i parkiem i tak dalej. Kto jest właścicielem?  

Radny Pan Marcin Jarosz: Pani Wójt, ja mówię o drodze w kierunku Wilkowa. Jeżeli to jest 
własnością szkoły po drugiej stronie, w stronę Wilkowa jak się jedzie, no to mnie Państwo 
przekonacie. Ale jeżeli to nie jest tylko jest to własnością przylegającą do posesji, to szanowni 
Państwo, mieszkańcy powinni to odśnieżyć. U mnie w Uściążu zawsze się mówiło, że nie 
odśnieżymy chodnika i okej. 

Ja już o to nie pytałem, ale będę teraz pytał, dopóty, dopóki nie zobaczyłem, co się dzieje w 
stronę Wilkowa. 

Zastępca Wójta Gminy: No wie Pan co, no częściowo oczywiście ma Pan rację, w związku z 
tym, no cóż, pozostaje tylko wystosować w tej chwili, co roku robimy to i jak co roku zrobimy 
to ponownie, wystosujemy apel do mieszkańców, przypomnimy o ciążącym na nich 
obowiązku, no i ewentualnie zaprzestaniemy po prostu odśnieżania tych chodników. 
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Radny Pan Marcin Jarosz: Pani Wójt, wy mnie szanowni Państwo źle rozumiecie, ja nie 
pytam po to, żeby tego zaprzestać, tylko po prostu traktujmy ludzi równo. Jak odśnieżamy, 
tak jak kiedyś mówiłem w Uściążu, jak nie było tego asfaltu. Jeżeli, tłumaczyliście Państwo, że 
tam jest droga polna. Ale ja tłumaczyłem kiedyś, że jeżeli coś robimy, to róbmy to równo, bo 
wszędzie ludzie mieszkają, wszędzie ludzie płacą podatki, a to nie jest ich wina, że oni 
mieszkają akurat przy drodze z dołami, a nie przy asfalcie. To na pewno nie jest mieszkańców 
wina. Ja chcę, żeby ludzi traktować równo. 

Jeżeli odśnieżamy ten chodnik tutaj przy drodze powiatowej w Karczmiskach, okej 
odśnieżajmy go, ale odśnieżajmy też drogi, które leżą w naszej gestii.  

Zastępca Wójta Gminy: No ale rozumiem, że droga została odśnieżona w Uściążu.  

Radny Pan Marcin Jarosz: No tak, no została odśnieżona, tylko późno.  

Zastępca Wójta Gminy: Ja rozumiem, ale o 12:00 to nie jest jeszcze tak późno, jak na drogę, 
która jest w którejś tam kolejności odśnieżania. 

Radny Pan Marcin Jarosz: Szanowni Państwo, mi tylko chodzi o jedną rzecz, że jeżeli mamy 
w obowiązkach odśnieżanie dróg gminnych, to leży w naszych kompetencjach, to nie 
wynośmy kompetencji, które nie są naszymi kompetencjami, ponad te kompetencje, które 
są naszymi kompetencjami, czyli nie wynośmy przed odśnieżanie dróg gminnych odśnieżanie 
chodników powiatowych. I o to mi tylko chodzi, bo to mieszkańców naprawdę boli. 

Zastępca Wójta Gminy: Ja tylko pozwolę sobie powtórzyć to, co powiedziałam wcześniej. 
Rozumiem Pana pytanie, natomiast chodzi mi o to i tak nie pojmuję, dlaczego Pan uważa, że 
to jest wymówka, że innym sprzętem odśnieża się chodniki, a innym odśnieża się drogę. No 
ja tego sprzętu z chodnika przecież nie zabiorę na drogę, bo on się nie nadaje po prostu, tak? 
Nie miało to wpływu, po prostu odśnieżanie tego chodnika, moim zdaniem, nie miało 
wpływu na odśnieżanie ciągu jezdnego w Uściążu.  

Sekretarz Gminy: Proszę Państwa, są standardy utrzymania dróg. Autostrad, krajowych, 
powiatowych i gminnych. Twierdzę z całą stanowczością, gdyż dojdziemy do przepisów, drogi 
od lat, odkąd pamiętam są przynajmniej trzy standardy wyżej niż to, tak powiem, wynika z 
ustawy. Nie chodzi już o szczegóły. Droga powiatowa, tak w standardach jest, ona może być i 
dobę nieprzejezdna. To tu mówimy o takich standardach. 

Natomiast tutaj tylko apel przy tej okazji do mieszkańców, no jak jest zima, na pewno trzeba 
opony zmienić i ograniczyć prędkość. Droga pewnie przejezdna była, tylko nie była posypana. 
Żadne posypanie też skuteczne nie będzie, jeśli za szybko będziemy jechali. 

Natomiast tutaj rzeczywiście, jak pamiętam chociażby z ostatnich lat, nie kojarzę, żeby gdzieś 

droga gminna była nieprzejezdna, właśnie nawet i gruntowa. A były nieprzejezdne, cośmy 

apelowali bezskutecznie, drogi powiatowe, do Wymysłowa w tamtym roku, no praktycznie 

przez parę dni była nieprzejezdna, co było wbrew standardom.  
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Tutaj no myślę, że precyzyjnie Pani Wójt wyjaśniła. Ten traktorek mały, on specjalnie był 

kupiony taki wąski, on tylko do chodników. 

Nie wiem, tą sprawę rzeczywiście trzeba wyjaśnić, czy powinniśmy, czy nie powinniśmy. 

Bywały takie porozumienia między tymi, którzy te drogi utrzymywali, między gminą a 

powiatem, że gdzieś tam powiat pojedzie, coś dalej odśnieży, to w tym czasie gdzieś przy 

drodze powiatowej. Być może, ale to nie przesądzam. 

No tutaj ulica centralna jest nasza, no jeśli ten płużek jechał po to, żeby przy szkole na 

przykład odśnieżyć, no to nierozsądne by było żeby podniósł pług, przejechał chodnikiem, no 

bo to jest akurat kawałek przy parkanie to jest przy drodze powiatowej, szkole. 

Z tą Pogodną jeśli tak było, no to warto przeanalizować rzeczywiście, czy powinno się 

odśnieżać, czy nie. Natomiast jeśli chodzi o standard, no nie narzekajmy. Nie jest tak źle, jeśli 

chodzi o utrzymanie naszych dróg. 

Przewodniczący Rady Gminy: Ja, Pani Wójt, pozwolę sobie, jak jesteśmy przy tej zimie, tu 

Pani odpowiadała, pozwolę się odnieść do Pani odpowiedzi, do ulicy Starowiejskiej. 

Szanowni Państwo i Pani Wójt, powtórzę to, co było w moim pytaniu. Są miejsca na 

chodniku, przy chodniku na ulicy Starowiejskiej, gdzie nie ma właścicieli. Nie ma Pani Wójt, 

naprawdę. Mamy na sali sołtysów, pewnie też potwierdzą. Na papierze oni są, Pani Wójt, ale 

tutaj ani nie zamieszkują, ani ich nie ma.  

Druga kwestia, szanowni Państwo, podam taki przykład, bo mówimy, że w gestii właściciela 

jest odśnieżyć chodnik. No ale zobaczcie Państwo, jest droga i pług jedzie w jedną stronę i w 

drugą. Jak jedzie prawą stroną, no to on nie odśnieża, bo ja to zaobserwowałem, nie 

odśnieża śniegu do środka, tylko odśnieża go na chodnik. Do chodnika. I teraz to, o czym 

mówiłem, szanowna Pani Wójt, że tam pod tym śniegiem, raz że została taka bryła śniegu, 

pod spodem zostały zablokowane te kanaliki spustowe, którędy ma schodzić woda. Niech 

dosypie nam śniegu i przyjdzie odwilż, no i tak troszkę w przenośni „kajaki i pływać ulicą 

Starowiejską”. 

Ale bardzo proszę również o potraktowanie tego bardzo poważnie, bo też tutaj zgadzam się z 

wypowiedzią Wiceprzewodniczącego, że powinniśmy wszystkich traktować jednakowo. No 

nie powinno tak być, że w jednym miejscu odśnieżamy, a w drugim miejscu no nie 

odśnieżamy. Bo to tak też jest. Ale mówię, bardzo proszę o to żebyśmy zobaczyli, że są takie 

miejsca, gdzie nie ma właścicieli. 

Zastępca Wójta: Oczywiście ma Pan słuszność, jeśli chodzi o te działki, na których nikogo nie 

ma, ale to nie znaczy, że nie ma właściciela. Najczęściej jest tak, że po prostu nie ma na dzień 

dzisiejszy jakiejś osoby użytkującej tą działkę, natomiast... Słusznie Pan mówi, że zdarzają się 

takie nieużytki, ujmę to w takim kolokwialnym języku. I ja, przepraszam, zapomniałam się 

odnieść do tych kanalików, ale oczywiście ja o tym pamiętam i to nie jest tak, że ja 

zapomniałam, tylko niestety okazuje się, bo ja się mogę też na wszystkim nie znać, że jeśli 
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chodzi o te kanaliki i te rzeczy, które się dzieją przy samym chodniku, to niestety wchodzi 

tutaj w grę wyłącznie czyszczenie ręczne, w sensie, że musi ktoś pójść zrobić to z łopatą. Ja o 

tym nie zapominam, proszę mi wierzyć. I jak tylko będę miała dostępnego pracownika 

gospodarczego, to zostanie do tego zadania delegowany. Natomiast jeszcze przez kilka dni 

jest mi potrzebny do innego pilnego zadania. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo. No ja nie będę wszystkim Państwu szedł i 

pokazywał, ale ja mam zdjęcia porobione jeszcze przed zimą, że te kanaliki są no niedrożne i 

tak zostało. Taka zima nic nie zrobi, ale jeśli dołoży nam śniegu i zacznie woda płynąć, to 

zepsuje nam drogę, ulicę Starowiejską. Nie tylko drogę, ale i chodnik. 

Radny Pan Marcin Jarosz: Korzystając tu z okazji możliwości zabrania głosu na sesji i tego 

widoku tego traktorka, który tutaj przejeżdżał, to taka sugestia. Jeżeli by tutaj posypywał 

chodnik, bo nie wiem, czy posypywał chodnik, czy posypywał jezdnię i bardzo dobrze, to 

prosiłbym i w Uściążu posypać.  

Radny Pan Michał Walencik: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za udzielenie głosu. Witam 

serdecznie wszystkich przybyłych i tutaj odnoszę się do tych słów, żeby traktować równo 

wszystkich mieszkańców. Tak jak tutaj wspomniane było o zakrzaczeniach na ulicy 

Starowiejskiej, żeby Urząd Gminy usuwał je za pieniądze gminne. Chciałem się odnieść, bo 

sołectwo Karczmiska Pierwsze, co roku w swoim budżecie ujmuje pieniądze na usuwanie 

zakrzaczeń i też na koszenie poboczy,  w nawiązaniu do pewnej afery w Uściążu, że nie 

wykoszone pobocza. 

Tak samo w Karczmiskach Pierwszych Kolonii, zawsze jest przekazana jakaś kwota z funduszu 

sołeckiego na koszenie poboczy i na usuwanie zakrzaczeń. Także to teraz by nie było fair w 

stosunku do mieszkańców Karczmisk Pierwszych Kolonii, że na ulicy Starowiejskiej się 

podcina za pieniądze gminne, a Karczmiska Pierwsze Kolonia swój fundusz sołecki przekazuje 

na podcinanie, samodzielnie sobie radzi po prostu z funduszu sołeckiego. 

A jeszcze odnośnie tego odśnieżania, no to taka moja sugestia, że miejsce dosyć uczęszczane, 

przystanek główny, droga też wojewódzka. Jak zwrócicie Państwo uwagę, mówicie o drodze 

Wilków-Karczmiska, a jeszcze droga wojewódzka, też jest odśnieżany przystanek, bo 

jakbyśmy czekali na zarząd dróg wojewódzkich, żeby odśnieżyli przystanek, to nie wiem kiedy 

to zostałoby odśnieżone. Ludzie starsi potrzebują do lekarza pojechać, dzieci chodzą do 

szkoły. To bardzo uczęszczane miejsce. I byście chcieli Państwo, żeby malutkie dziecko na 

przykład do drugiej czy trzeciej klasy, przez jakieś zaspy brnęło by dostać się do szkoły… 

A jak ten traktorek sobie przejdzie z rana i odśnieży ten kawałek chodniczka, a później 

pojedzie sobie na Uściąż lub inne miejscowości, no to chyba nic się nie stanie. Bo na 8:00 

dzieci idą do szkoły, no to raczej chyba z rana pasuje odśnieżyć te newralgiczne punkty, 

których odśnieżenia myśmy się nie doczekali z województwa czy z powiatu. 
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To tylko taka sugestia, a nie jakieś wytykanie. Weźcie Państwo pod uwagę to wszystko i 

dopuścicie do głosu zdrowy rozsądek. A że zima, no zima, spadł śnieg jak co roku. Za jakieś 

parę lat w ogóle śniegu nie będzie i nie będzie o czym tu się roztrząsać i dziękuję. 

Sołtys Karczmisk Drugich Pani Kamila Kobiałka: Ja bym chciała się odnieść do słów Pana 

Radnego, przedmówcy. Chciałabym uspokoić, że z funduszu sołeckiego na przyszłym rok 

oczywiście przeznaczyliśmy znaczną kwotę zarówno na odkrzaczanie terenu nad drogą, no i 

oczywiście na koszenie poboczy.   

Radny Pan Michał Walencik:  Nie byłem na zebraniu sołeckim, także dziękuję Pani Sołtys z 

Karczmisk Drugich. Pan Przewodniczący mam nadzieję, że był na tym zebraniu i słyszał, że te 

fundusze są zabezpieczone, także jest z czego przyciąć zakrzaczenia. Dziękuję. 

Radna Pani Justyna Wciseł: Ja tutaj się chciałam też odnieść do kolegi Walencika. Jako Sołtys 

Karczmisk Pierwszych, chcę zauważyć, że moje sołectwo już od 2-3 lat przeznacza pieniądze 

na zabezpieczenie odkrzaczania, koszenia i tak dalej. Co do słów Pana Przewodniczącego  i 

tych działek, no niestety przerabiałam to na własnej skórze, że wycięliśmy gałęzie wystające z 

działki, która niby nie jest zamieszkana, ale właściciel jest. No i później niestety mieliśmy 

bardzo dużo nieprzyjemności, bo się właściciel akurat wtedy znalazł, jak zostały wycięte te 

gałęzie wystające. Także tutaj też trochę proszę o wyrozumiałość. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję. Ja tak odbiję piłkę, ale zadam takie pytanie nie wiem 

komu. Zobaczcie Państwo. W tej chwili nie możemy wycinać gałęzi, bo nie są naszą 

własnością tylko mieszkańców. To kto wytnie z funduszu sołeckiego? Kto potem będzie z 

funduszu sołeckiego wycinał? Czyli wtedy te gałęzie to już będą nasze? I te drzewa? No bo 

teraz nie są nasze. Nie możemy tego ruszyć, bo nie są nasze. Mieszkańcy przeznaczyli 

pieniądze z funduszu sołeckiego na odkrzaczanie, czyli teraz już będą nasze. Takie moje 

spostrzeżenie.  

Mecenas Pan Michał Bania: Panie Przewodniczący, Pan robi tutaj założenia, które w świetle 

obowiązującego prawa są nieprawdziwe. I jakby dyskusja też, jak się przesłuchuje, nikt nie 

powiedział, że tych gałęzi wycinać nie można, tylko tutaj padło takie sformułowanie, że 

wycinanie gałęzi z drzew, które rosną na działce która jest czyjąś własnością powoduje 

pewne komplikacje natury takiej współżycia społecznego i wśród jakby takiego dobrostanu 

sąsiedzkiego, tak to zrozumiałem. 

Natomiast jeżeli Pan chciałby się dowiedzieć, jak to wygląda z punktu widzenia prawa, to 

generalnie... 

Przewodniczący Rady Gminy: Ale ja wiem. Właściciel… 

Mecenas Pan Michał Bania: Ale przed chwilą Pan powiedział, że inaczej niż jest w świetle 

prawa, więc poczułem się zobowiązany. Więc w świetle obowiązującego prawa kodeksu 

cywilnego wynika, że sąsiedzi, czyli właściciele sąsiadujących ze sobą nieruchomości powinni 
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współdziałać i generalnie osobą odpowiedzialną za usuwanie gałęzi przechodzących przez 

granicę jest właściciel nieruchomości, na której drzewo rośnie. Natomiast jeżeli nie czyni 

tego właściciel sąsiedniej nieruchomości, na którą gałęzie przechodzą, powinien wezwać do 

usunięcia tej gałęzi, a ewentualnie w trakcie dalszego zaniechania przez właściciela takiej 

rośliny, no jest on upoważniony do wykonania tej czynności obcięcia gałęzi. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję bardzo za wyjaśnienie.  

Radny Pan Michał Podgajny: To w związku z tym oczywiście chodzi o o gałęzie, które są 

oddzielone od działki o 3 metry i zwisają jeszcze na 3 metry, tak? Chodzi mi o przepis o 

odległości drzew od granicy działki. 

Mecenas Pan Michał Bania: Nie znam takiego przepisu. Nie powinny wychodzić poza obrys 

działki. 

Radna Pani Agata Ceglarska: Panie Przewodniczący, ja chciałam się odnieść do słów Pana 

Michała Walencika, bo tak siedzę i tak mnie zastanawia, bo Pan się martwi o dzieci, które 

będą brnęły tu w Karczmiskach przez zaspy. Rozumiem troskę Panów Przewodniczących, bo 

dzieci z Uściąża, ze Słotwin, z dwójki, z całej okolicy też muszą do tej szkoły dotrzeć, prawda? 

Także taka uwaga. Dziękuję. 

Radny Pan Michał Walencik: Pani Agato, to wszystko jest zrozumiałe. Te miejsca, w których 

wsiadają dzieci na przystankach, też w każdej jednej miejscowości powinny być odśnieżone. 

Trzeba wszystkich równo traktować i szanować. Także Pani Agato, spokojnie. Tylko 

częstotliwość i ilość dzieci, które przychodzą przez przystanek główny w Karczmiskach, a 

przez przystanek w Uściążu, troszeczkę się może różni.  

Radna Pani Alicja Bełcik: No ale to nie powinno być wyznacznikiem, tego czy odśnieżać, czy 

nie. 

Radny Pan Michał Walencik: Każdy zarządca dróg robi coś takiego jak statystyki uczęszczania 

dróg, tak?  Częstotliwość i natężenie ruchu tak zwane. Także to też jest brane pod uwagę i 

później jest wyznacznikiem do odśnieżania, do kogokolwiek jakiegoś remontu, to jest brane 

pod uwagę. 

Skarbnik Gminy: Proszę Państwa, chcę zauważyć, że wszystkie dzieci, które wsiadają gdzieś 

tam po miejscowościach lokalnych, wysiadają akurat tutaj, na tych przystankach. Więc to 

dotyczy wszystkich dzieci i wszystkich naszych mieszkańców, którzy chcą do tej szkoły 

dojechać. 

Sekretarz Gminy: Jeszcze jeden aspekt, no kompetencje zgadzam się, tego trzeba pilnować, 

bo jeszcze jest współpraca, jakiś rozsądek. Jest coś takiego jak  zarządzanie kryzysowe. I były 

przypadki chociażby w tamtym roku, że tak jak mówiłem, ta droga powiatowa była 

nieprzejezdna, TIR-y stawały w poprzek, blokowały, no i była decyzja wójta czy innych, żeby 

tę drogę powiatową sypać. 
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Chociażby teraz na dniach, trochę ślisko było kilka dni taka gołoledź, no jakby czekać zanim 

droga będzie posypana, to akurat Radna pewnie wie, no to praktycznie autobus by nie 

przejechał. Bo wiadomo, powiat ma tych dróg dużo.  Także są też takie elementy dobre 

współpracy, z rozsądku. Czasem nie ma co czekać, trzeba reagować. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję. Ktoś z Państwa Radnych? Państwo Sołtysi? Nie 

widzę. Zamykam ten punkt. 

 

14. Wolne wnioski i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył kolejny punkt obrad i przekazał głos Sekretarzowi 

Gminy, który obiecał, że podczas sesji w powiecie zwróci uwagę na problem odśnieżania 

dróg powiatowych na terenie Gminy Karczmiska. 

Przewodniczący Rady Gminy: Taki komunikat. Widzę, że jest z nami Pan Sołtys Wymysłowa, 

jest Pan Radny Grzegorz z Wymysłowa… Powiat jakiś czas temu złożył do Nowego Polskiego 

Ładu i otrzymał dofinansowanie na przebudowę, remont dróg powiatowych i droga przez 

Wymysłów będzie najprawdopodobniej robiona. Także przetarg ma się odbyć po nowym 

roku. 

Sekretarz Gminy: Potwierdzam, tak. Natomiast od kilku dni jest opiniowany budżet, właśnie 

w tej chwili jadę zatwierdzić, bo jest taki zapis w budżecie i to budzi troszkę niepokój jeszcze. 

Mam nadzieję, że stanie się tak jak tutaj mówimy. Bo jest taka pozycja budżetowa w 

powiecie, jak „remont dróg powiatowych” i tam 15 mln, i nie są one wyspecyfikowane. 

Zarówno kilometraż, jak i inne. Zapytałem więc, które drogi? Droga do Wymysłowa jest 

wymieniona, natomiast jeśli chodzi o kilometraż, to tu już były pewne wątpliwości Pana 

Starosty i Pani Skarbnik, że kosztorys wyższy, że będą ograniczane. Myśmy wspólnie z 

Tadeuszem apelowali żeby tam nie ograniczać… No i są jakieś takie obawy, bo myśmy tam 

wnioskowali, że wskazane byłoby również i chodnik zrobić, bo i miejsce jest, płoty  daleko i 

tak dalej. No ale o chodniku to możemy zapomnieć, obawiają się tych wyższych kosztorysów. 

Natomiast teraz tylko toczymy dyskusję, zaraz biegamy w jednej, drugiej komisji, żeby nie 

przyszło im do głowy ograniczać kilometrażu, no bo to już, mówię, ciąg zamknięty. A wiem, 

że po głowie im to chodziło. 

Natomiast tutaj, na razie możemy zawnioskować, no nie zrobimy rewolucji, żeby 

doprecyzować, bo praktycznie żadna droga w ramach tego projektu nie jest doprecyzowana 

z kilometrażu. Ale mam nadzieję, że tutaj w całości droga będzie zrobiona. Trudno, wygląda 

na to, że bez chodnika, bo się boją o wzrost kosztów. 

Przewodniczący Rady Gminy: Ja nawet w dniu wczorajszym szanowni Państwo Radni, 

rozmawiałem z Panem Starostą i zapewnił, że jeśli przetarg wyjdzie, tak jak do tej pory 

przetargi wychodziły, no to 2 km drogi będzie, tam około 2 km, czyli cały. 
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Sekretarz Gminy: Tam jest 4 km. 

Przewodniczący Rady Gminy: Ale 2 km drogi. 

Sekretarz Gminy: 2 u nas i 2...  

Przewodniczący Rady Gminy: No, ale ja mówię u nas. Cały odcinek, szanowni Państwo, przez 

Wymysłów ma być zrobiony. 

Radny Pan Wiesław Cholewa: Jako, że wszystkie dzieci są nasze, tak mówimy, to ja 

chciałbym Państwu oznajmić, że mieszkanka Kolonii Zaborze, a jednocześnie uczennica 

Szkoły Podstawowej w Karczmiskach, została mianowana w plebiscycie Kuriera Lubelskiego 

na sportowy talent roku. I odnosi ona już duże sukcesy na arenie tu ogólnokrajowej, 

Mistrzostwa Polski i tak dalej. I bardzo bym prosił Państwa o wsparcie tej kandydatury, żeby 

za nią zagłosować. Także zwracam Państwu na to uwagę i wesprzyjmy ją, bo ducha walki ma, 

żeby ten duch nie gasł. Po prostu, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy: Dziękuję Panu Radnemu. Ja się podpisuje pod tą prośbą Pana 

Radnego. Również apeluję o to i powtórzę, tak jak powiedział Pan Radny Wiesław Cholewa, 

to jest mieszkanka naszej gminy, także jeśli możemy wspomóżmy SMS-ami. Czy ktoś jeszcze z 

Państwa? Jeśli nie, to stwierdzam wyczerpanie porządku obrad  i zamykam obrady dzisiejszej 

sesji. 

 

15. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady.  

 

Protokołowała: Agnieszka Skrzyńska – Michalczewska 
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